
Betreft: internet consultatie m.b.t. het voornemen van de Minister om de jacht op het konijn en de 
haas in o.a. de provincie Groningen te sluiten.

Met grote verbazing, droefenis en bovenal ook ergernis heb ik kennisgenomen van het voornemen 
van Minister Van der Wal om de jacht op de haas en het konijn in o.a. de provincie Groningen op 
basis van een bedenkelijke en flinterdunne wetenschappelijke onderbouwing te sluiten. Zoveel 
onkunde en zo’n grote afstand tot de zaken die m.b.t. verantwoord faunabeheer spelen op het 
platteland! Ik maak mij in dit verband dan ook ernstige zorgen over het toekomstige beleid van uw 
Ministerie m.b.t. openstelling van de 3 soorten jachtwild die dan nog over blijven (i.c. de houtduif, de 
wilde eend en de fazant). Net als de haas overigens zeer algemeen voorkomende diersoorten in de 
provincie Groningen waar verantwoord van kan worden benut en waarvan de houtduif en de wilde 
eend ook nog eens regelmatig landbouwschade veroorzaken. Ook het niet meer gebruik kunnen 
maken van de landelijke vrijstellingen in o.a. de provincie Groningen (afschot zwarte kraai, vos, kauw, 
houtduif en Canadese gans) vind ik in dit verband disproportioneel en een extra domper, ook voor de 
boeren en terrein beherende instanties (voorkomen landbouwschade, bescherming weidevogels). 

Jagers en het door hun uitgevoerde faunabeheer zijn blijkbaar speeltjes geworden van politici, de 
vooringenomen rechtelijke macht en de rabiate linkse anti-jacht-lobby. Je laat wat en je geeft wat en 
dat wordt tegenwoordig weinig transparant in achterkamertjes bekonkeld. Alles bij elkaar opgeteld 
blijft er bijna niets meer van mijn mooie hobby over. Die hobby is echter wel mijn lust en mijn leven!

Blijkbaar luistert de Minister liever naar vooringenomen instanties zoals SOVON en de 
Zoogdierenvereniging. Het is momenteel de stad die regeert over het platteland. U zou moeten 
weten dat de jacht totaal niet van invloed is op de populatiedynamica van de beide soorten waarop u 
voornemens bent de jacht te sluiten. Lokaal wordt teruggang veroorzaakt door heel andere factoren 
zoals natuurontwikkeling (verruiging, vernatting), ziekten, aanwezige predatoren, biotoop 
vernietiging  en bijvoorbeeld de geringe vervlechting van natuurbeheer (bij voorkeur helemaal niets 
doen, laissez faire) en de grootschalige landbouw (te intensief).

Even een doordenker in dit verband: heeft het sluiten van de patrijzenjacht en het schrappen van 
deze soort van de wildlijst in het verleden de patrijs een beter toekomstperspectief gegeven? Nee 
dus! Sterker nog: het heeft eerder negatief uitgepakt omdat de bescherming en inzet door 
faunabeheerders en grondgebruikers ook onder druk kwam te staan door dit besluit.

Bescherming en instandhouding van alle wildsoorten is momenteel voldoende verankerd in de Wet 
natuurbescherming. Jagers zijn namelijk wettelijk verplicht om een redelijke wildstand te handhaven. 
Er is geen jager in onze WBE in Groningen die in geval van een matige hazenstand een haas zou 
oogsten. “Wise use” vormt bij de jagers die ik ken altijd de basis voor het verantwoord oogsten van 
een diervriendelijk stukje scharrelvlees. Van een liberale Minister van de VVD had ik zeker verwacht 
dat hier meer aandacht voor zou zijn.

Jagers zijn van groot maatschappelijk belang voor het faunabeheer en ook het preventief uitvoeren 
van de schadebestrijding voor onze boeren. Door het voornemen om de hazen- en konijnenjacht te 
sluiten miskent de Minister deze belangrijke maatschappelijke taken die door mij geheel vrijwillig en 
onbaatzuchtig  worden uitgevoerd. Bijna dagelijks ben ik onbezoldigd met deze taken bezig en ik ken 
mijn jachtveld daarom als geen ander.  Ik weet zeker dat ik daarom veel meer kijk heb op o.a. de 
populatie hazen in mijn veld dan gelegenheid tellers van SOVON en de Zoogdierenvereniging. In mijn 
jachtveld is de haas, net als de houtduif en de wilde eend, een algemene verschijning. Bijna altijd 
neem ik wel hazen waar. ’s Nachts, als ik de vossen inventariseer met mijn nachtzichtapparatuur in 



verband met de weidevogelbescherming, neem ik significant veel meer hazen waar dan overdag. 
Hazen zijn natuurlijk met name in de nacht actief! 

Ik vind het getuigen van een grote mate van arrogantie dat de telgegevens van onze WBE er blijkbaar 
niet toe doen en gewoon ter zijde worden geschoven.

Ik hoop dat u terugkomt op uw voornemen om de jacht op haas en konijn te sluiten en het gezonde, 
nuchtere boerenverstand zal zegevieren!

Met vriendelijke groet,

Ger Venema (bestuurslid van de WBE Oude Veenkoloniën en bovenal jager in de Oostpolder te 
Noordlaren) 

Martien Jan Venema (jager Oostpolder Noordlaren) 

Mans Vos (jager Oostpolder Noordlaren)


